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Protokół ze wspólnego posiedzenia komisji stałych w dniu 27 stycznia 2022 roku 

 

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz 

Wiśniewski. Posiedzenie odbyło się w zdalnym trybie obradowania jako wideokonferencja  

z udziałem radnych i zaproszonych gości. Obrady rozpoczęły się o godzinie 13, a zakończyły 

około godziny 13.55. Przewodniczący sprawdził obecność. Obecnych było 16 radnych. 

Nieobecny był radny Jan Czapliński. Poza radnymi, w posiedzeniu uczestniczyli: Sekretarz 

Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, Skarbnik Powiatu Sebastian Kiński, Naczelnik Wydziału 

Komunikacji i Transportu Daniel Wiśniewski.  

Przewodniczący poprosił pana Skarbnika o omówienie projektów uchwał budżetowych. 

- uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXV/159/2020 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej powiatu nowomiejskiego na lata 2021 – 2034 ze zmianami, 

- uchwała w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale  

nr XXV/160/2020 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 10 grudnia 2020 r. w 

sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2021 r. ze zmianami, 

Skarbnik poinformował, że jest to pierwsza sesja w nowym roku i mamy aktualizację planu 

budżetu na 2022 rok. Ogółem w budżecie planuje się zwiększenie dochodów o kwotę 5 132 

582 zł. Plan dochodów po zmianie wyniesie 62 128 844 zł, w tym dochody bieżące wyniosą 

46 281 494 zł, a dochody majątkowe – 15 847 350 zł. Wydatki zwiększają się o kwotę 12 977 

397 zł. Plan wydatków po zmianie – 74 729 531 zł, w tym wydatki bieżące 45 910 071 zł, 

wydatki majątkowe – 28 819 460 zł. Deficyt budżetu powiatu planowany jest na 12 600 687 

zł i zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytów w kwocie 200 000 zł, 

niewykorzystanymi środkami pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikającymi  

z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych w wysokości 8 220 657 zł oraz 

wolnymi środkami w wysokości 4 180 030 zł. Przychody budżetu planowane są w wysokości 

14 749 087 zł, rozchody w wysokości 2 148 400 zł. 

Zmiany w dochodach: 

- w rozdziale Lokalny transport zbiorowy - zwiększenie o kwotę 87 606 zł w związku  

z planowanym otrzymaniem dopłat z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, 

- w rozdziale Drogi publiczne powiatowe - zwiększenie o kwotę 2 829 622 zł, w tym: 

zwiększenie o kwotę 2 857 125 zł w związku z planowanym otrzymaniem dofinansowania  

z Rządowego Funduszu Polski Ład, 

- w rozdziale Zadania z zakresu geodezji i kartografii - zmniejszenie o kwotę 15 688 zł,  

w związku z uaktualnieniem planu dochodów z opłat geodezyjnych, 

- w rozdziale Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej - zwiększenie o kwotę 578 

500 zł zgodnie z decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z przeznaczeniem na 

rekompensatę pieniężną za przedłużony czas służby dla funkcjonariuszy oraz na odprawy 

wypłacane funkcjonariuszom w związku ze zwolnieniem ze służby, 
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- w rozdziale Pozostałe działania - zwiększenie o kwotę 31 755 zł, w związku z planowanym 

otrzymaniem środków z Programu ERASMUS+ na realizację projektu o nazwie „Zawodowiec 

– Europejczyk” (środki na dokończenie projektu) 

- w rozdziale Szpitale ogólne - zwiększenie o kwotę 1 620 787 zł, w związku z planowanym 

otrzymaniem środków z UE z przeznaczeniem na współfinansowanie zadania inwestycyjnego 

o nazwie „Modernizacja szpitala powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim” 

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2014 – 2020. Są to środki na zakup sprzętu dla szpitala.   

Zmiany w wydatkach: 

- w rozdziale Lokalny transport zbiorowy - zwiększenie o kwotę 109 414 zł, z przeznaczeniem 

na utrzymanie transportu zbiorowego na terenie powiatu nowomiejskiego, 

- w rozdziale Drogi publiczne powiatowe - zwiększenie o kwotę 8 625 128 zł, z 

przeznaczeniem na uaktualnienie planu nakładów inwestycyjnych na drogach powiatowych, 

- w rozdziale Gospodarka gruntami i nieruchomościami - zwiększenie o kwotę 18 000 zł,  

w związku z planowanym przystąpieniem do realizacji zadania inwestycyjnego o nazwie 

„Termomodernizacja budynku administracyjno-biurowego położonego przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim”, 

- w rozdziale Zadania z zakresu geodezji i kartografii - zmniejszenie o kwotę 15 688 zł,  

w związku z uaktualnieniem planu zadań realizowanych przez Powiatowy Zasób Geodezyjno-

Kartograficzny, 

- w rozdziale rady powiatów - zwiększenie o kwotę 109 800 zł, w związku z uaktualnieniem 

planu wydatków związanych z wypłatą diet radnych Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim, 

- w rozdziale Starostwa powiatowe - zwiększenie o kwotę 194 955 zł, w szczególności 

uaktualnienie planu wydatków na wynagrodzenia pracownicze wraz z pochodnymi oraz diet 

radnych Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim zasiadających w Zarządzie Powiatu, 

- w rozdziale Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej - zwiększenie o kwotę 578 

500 zł, z przeznaczeniem na rekompensatę pieniężną za przedłużony czas służby dla 

funkcjonariuszy oraz na odprawy wypłacane funkcjonariuszom w związku ze zwolnieniem ze 

służby dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim, 

zgodnie z decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, 

- w rozdziale Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek oraz innych zobowiązań 

jednostek samorządu terytorialnego zaliczanych do tytułu dłużnego – kredyty i pożyczki - 

zmniejszenie o kwotę 9 310 zł w związku z uaktualnieniem planu wydatków na obsługę długu 

powiatu, 

- w rozdziale Szkoły zawodowe - zwiększenie o kwotę 1 309 144 zł, w związku z 

uaktualnieniem nakładów inwestycyjnych zadania o nazwie „Rozbudowa budynku Zespołu 

Szkół Zawodowych w Kurzętniku”, 

- w rozdziale Pozostała działalność - zwiększenie o kwotę 33 582 zł, z przeznaczeniem na 

kontynuację realizacji projektu o nazwie „Zawodowiec – Europejczyk” przez Zespół Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku, 
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- w rozdziale Szpitale ogólne - zwiększenie o kwotę 2 003 445 zł, z przeznaczeniem na 

realizację planowanego zadania inwestycyjnego o nazwie „Modernizacja szpitala 

powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim”, 

- w rozdziale Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych - zwiększenie  

o kwotę 6 133 zł, w związku z uaktualnieniem finasowania przez powiat działalności 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście Lubawskim zgodnie z rozporządzeniem 

Rady Ministrów w sprawie algorytmu przekazywania środków PFRON samorządom 

wojewódzkim i powiatowym, 

- w rozdziale Wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 

korzystanie ze środowiska - zwiększenie o kwotę 14 294 zł, w związku z uaktualnieniem 

planu wydatków na ochronę środowiska. 

 

Ponadto, zmian między paragrafami i rozdziałami dokonują następujące jednostki: 

- Zarząd Dróg Powiatowych z/s w Kurzętniku, 

- Zespół Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim, 

- Zespół Szkół Zawodowych w Kurzętniku, 

- Powiatowy Urząd Pracy w Nowym Mieście Lubawskim. 

Skarbnik poinformował, że jeżeli chodzi o inwestycje, części nakładów nie zrealizowano  

w ubiegłym roku i przeszły na następny rok. Wymagało to aktualizacji. W załączniku numer 7 

przedstawiono jakich dokonuje się zmian: 

- zwiększenie o kwotę 5 733 037 zł nakładów inwestycyjnych zadania o nazwie „Przebudowa 

drogi powiatowej Nr 1299N gr. woj. (Brodnica) - Krotoszyny - Szwarcenowo - dr. pow. 1333N 

na odcinku Krotoszyny - Wonna i drogi powiatowej Nr 1313N Iława - Karaś - Wonna”,  

- zwiększenie o kwotę 172 114 zł nakładów inwestycyjnych zadania o nazwie „Budowa 

przejścia dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 1335N w miejscowości Mroczno”, 

- odstąpienie od planowanej realizacji przedsięwzięć związanych z przebudową przejść dla 

pieszych w miejscowościach: Brzozie Lubawskie, Nowe Grodziczno, Krotoszyny, Lipinki, 

Nowe Miasto Lubawskie, Łąki Bratiańskie, Skarlin, 

- zwiększenie o kwotę 2 857 125 zł nakładów inwestycyjnych zadania o nazwie „Budowa 

drogi powiatowej Nr 1273N Ostrowite - gr. woj. (Górale)” – nakłady z 2023 roku przechodzą 

na rok 2022, 

- przystąpienie do planowanej realizacji zadania inwestycyjnego o nazwie 

„Termomodernizacja budynku administracyjnobiurowego położonego przy ul. Grunwaldzkiej 

3 w Nowym Mieście Lubawskim”, którego łączne przewidywane nakłady inwestycyjne 

wyniosą 18 000 zł, 

- zwiększenie o kwotę 1 309 144 zł nakładów inwestycyjnych zadania o nazwie „Rozbudowa 

budynku Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku”,  

- przystąpienie do planowanej realizacji zadania inwestycyjnego o nazwie „Modernizacja 

szpitala powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim”. 

Plan zadań inwestycyjnych (rocznych i wieloletnich) przewidzianych do realizacji w 2022 roku 

wyniesie 27 274 460 zł. Deficyt budżetu wyniesie 12 600 687 zł. Przychody wyniosą 14 749 
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087 zł, rozchody – 2 148 400 zł. Skarbnik powiedział, że deficyt jest znaczący i wynika z tego, 

że część nakładów inwestycyjnych nie została zrealizowana w 2021 roku, a będzie 

zrealizowana w 2022 roku. Deficyt ma określone źródła finansowania. Kredyt jest mniejszy, a 

więcej jest wolnych środków. Wszystkie przedstawione zmiany mają odzwierciedlenie w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Wskaźniki są spełnione. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania? 

Radny Wojciech Kozłowski poinformował, że ma dwa pytania: 

- z czego wynika tak duże zwiększenie nakładów na rozbudowę ZSZ w Kurzętniku o 1 309 tys. 

zł, 

- jaki konkretnie sprzęt ma być pozyskany dla szpitala. 

Radny Marek Romanowski powiedział, że jeżeli chodzi o dofinansowanie zakupu sprzętu 

padły dwie kwoty – 1 600 tys. zł od Marszałka i 2 200 tys. zł ze środków unijnych. Na ile jest 

pewne, że te środki będą, jaka jest gwarancja i na co zostaną przeznaczone? 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o kwotę 1 300 tys. zł na rozbudowę ZSZ, to nie jest 

zwiększenie. To są środki, które nie były wykorzystane w ubiegłym roku. Cały koszt zadania 

wyniósł około 3 mln zł. Zadanie trwa i to jest tylko przesunięcie środków z 2021 roku na 

2022. Obracamy się cały czas w ramach tych samych środków, jakie wyniknęły z przetargu. 

Jeżeli chodzi o środki na sprzęt dla szpitala, to jest jakieś przekłamanie, że cześć to środki od 

Marszałka, a część to środki unijne. Na liście zakupów jest około 20 pozycji. Sprawa ciągnie 

się od 2020 roku. W tamtym rozdaniu tylko 3 wnioski na całe województwo zostały 

rozpatrzone pozytywnie. Pozostałe wnioski, w tym i nasz, były na liście rezerwowej. Od 

czerwca Zarząd Województwa podejmował starania o przesunięcie różnych środków z innej 

puli, z oszczędności, aby te wnioski z listy rezerwowej uwzględnić. I to się w tej chwili dzieje. 

Są to środki z Regionalnego Programu Operacyjnego. 80,9 % to środki od Marszałka, a 

pozostałe 20% musi dołożyć powiat. Można mówić - środki unijne, można mówić - środki 

Marszałka, zamiennie, bo to są te same pieniądze. Starosta dodał, że jeżeli lista zakupów 

jeszcze jest w Starostwie, to w późniejszym czasie ją przedstawi. 

Skarbnik powiedział, że udział jednostki samorządu wyniesie 387 028 zł, a środki z RPO – 

1 628 877 zł. Jeżeli chodzi o środki na rozbudowę ZSZ, są to środki niewydatkowane. W 

planie na 2021 rok do realizacji było przewidziane około 1 600 tys. zł, a zrealizowano wydatki 

na kwotę 425 166 zł. Pozostała kwota przeszła na 2022 rok i razem jest 1 299 946 zł. Udział 

powiatu to 62 500 zł, natomiast środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 

2 726 112 zł, łącznie – 2 788 612 zł.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania do zmian w budżecie? Radni nie mieli 

pytań. 

- uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 

2022 rok 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały? Radni nie mieli pytań. 

- uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim na 2022 rok 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały? Radni nie mieli pytań. 
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- uchwała w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli  

Przewodniczący powiedział, że jest to dodatkowa kontrola, poza planem kontroli. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały? 

Radny Mieczysław Łydziński zapytał czy dokonano analizy prawnej czy Komisja Rewizyjna 

rzeczywiście może kontrolować jednostki w Starostwie? 

Przewodniczący odpowiedział, że tak, uchwałę zaparafował radca prawny. Jest uzasadnienie 

do uchwały. Mecenas będzie obecny na sesji, może jeszcze wyjaśnić. 

Starosta powiedział, że ma już listę sprzętu jakie ma być zakupiony z projektu: artroskop z 

wyposażeniem, zestaw endoskopowy w tym wideogastroskop, wideokolonoskop, wanna 

endoskopowa, zestaw ortopedyczny, 26 łóżek szpitalnych, 4 łóżka wielofunkcyjne, aparat 

RTG przyłóżkowy, zestaw do laparoskopii, 3 kardiomonitory, sterylizator 

niskotemperaturowy, defibrylator, aparat USG, 2 pompy infuzyjne, aparat do ozonowania, 

respirator, lampa bezcieniowa zabiegowa, zestaw do próby wysiłkowej z oprogramowaniem 

oraz aparat do 24 godzinnego monitorowania pracy serca - holter.   

Przewodniczący poinformował, że na sesję zaproszono Dyrektora szpitala, bo taki wpłynął 

wniosek radnego. Będzie można zadać dodatkowe pytania. 

Przewodniczący powiedział, że na dzisiejszą sesję jest też dodatkowy projekt uchwały. 

Przewodniczący przedstawił treść wniosku. Chodzi o projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie przez Powiat Nowomiejski jako organizatora publicznego transportu 

zbiorowego umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Jest 

obecny pan Daniel Wiśniewski. Przewodniczący poprosił o krótkie omówienie projektu. 

Pan Wiśniewski poinformował, że w ramach tworzenia linii, których organizatorem jest 

powiat nowomiejski, w związku z możliwością uzyskania dofinansowania od Wojewody na 

funkcjonowanie tych linii, konieczne jest podjęcie uchwały upoważniającej Starostę do 

zawarcia umowy z operatorem na świadczenie tych usług. Operatora czyli przewoźnika, który 

będzie jeździł na wybranych trasach, na których powiat będzie organizatorem transportu 

zbiorowego. Dofinansowanie wynosi 3 zł do jednego wozokilometra. Mamy już zawartą 

umowę na 2022 rok i jest możliwość skorzystania z pełnej puli środków o jaką wnioskowano. 

Koszt dla powiatu wynosi 10% deficytu. W tej chwili wynosi on na podstawie wstępnych 

wyliczeń 21 807 zł na rok. Chcemy utworzyć linie z Nowego Miasta do Biskupca i z Biskupca 

przez Jamielnik do Nowego Miasta z rozszerzeniem przez Bratian i Mszanowo gdzie jesienią 

wypadł jeden z przewoźników.  

Starosta powiedział, że krótko mówiąc - jest taka możliwość, są środki od Wojewody. Na 

obecną chwilę Kujawsko – Pomorski Transport Samochodowy Sp. z o. o. dobrze funkcjonuje, 

ale tam gdzie jest możliwość rozszerzenia, wzmocnienia linii, to trzeba z tego skorzystać.  

Radny Jacek Rydel zapytał czy jest możliwość uruchomienia kolejnych linii? W gminie 

Kurzętnik jest problem z trasą Tereszewo – Szafarnia. W innych gminach też są problemy. 

Mowa o połączeniach w obrębie powiatu. Poza powiat też są problemy, o czym radny już 

wielokrotnie mówił. Inni radni też poruszali ten problem. Potrzeb w tym zakresie jest dużo. 

Starosta stwierdził, że chciałoby się jak najszerzej rozwijać linie komunikacyjne przy czym 

należy pamiętać, że w przy liniach mocno deficytowych gros finansowania spada na powiat. 
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Dofinansowanie w wysokości 3 zł nie pokrywa kosztów przejazdu kilometra trasy. Małymi 

krokami będziemy starali się to realizować. Na pewno nie będzie jakiegoś wysypu połączeń. 

Jak widać na podstawie wstępnych wyliczeń koszt uruchomienia tych linii, w których mówił 

pan Wiśniewski, wynosi około 20 tys. zł. Trzeba też czasu, bo dopiero wykonawca określi czy 

linia jest deficytowa czy nie. Może być tak, że będziemy dopłacać 80% kosztów, bo 

pasażerów będzie niewielu.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce jeszcze zabrać głos? 

Radny Kozłowski zapytał o zwiększenie wydatków na drogi publiczne w uchwale budżetowej. 

W uchwale jest kwota 8 628 128 zł. W załączniku numer 7 są pokazane wszystkie inwestycje  

i nie wychodzi ta wspomniana kwota. Zwiększeń jest na około 12 milionów minus przejścia 

dla pieszych. Radny poprosił o wyjaśnienie. 

Skarbnik poinformował, że w tej kwocie jest 5 733 037 zł na przebudowę drogi Krotoszyny – 

Szwarcenowo – Wonna. I jest aktualizacja po przetargu kosztów budowy przejścia w 

Mrocznie. Odstępuje się od budowy pozostałych przejść dla pieszych. Te 8 milionów to jest 

per saldo. Część wydatków się zmniejsza, a część zwiększa. Jest jeszcze budowa drogi 

Ostrowite – Górale. Tu zwiększamy nakłady o 2 857 125 zł, przy czym jest to bardziej 

przeniesienie planowanego dofinansowania z Polskiego Ładu z 2023 na 2022, bo zadanie 

będzie realizowane w jednym roku. Podsumowując, są trzy zwiększenia: przebudowa drogi 

Krotoszyny – Szwarcenowo – Wonna - 5 733 037 zł, budowa przejścia w Mrocznie – 172 114 i 

budowa drogi Ostrowite – Górale - 2 857 125 zł. Zmniejszenia dotyczą odstąpienia od 

budowy przejść dla pieszych w miejscowościach, o których była mowa wcześniej. Łącznie 

zwiększenie wynosi 8 628 128 zł. 

Radny Kozłowski stwierdził, że nadal nie wychodzi ta kwota. 

Przewodniczący powiedział, że za chwilę rozpocznie się sesja. Jeśli nie ma jasności co do 

pewnych kwot, pan radny i pan Skarbnik mogą to wyjaśnić w przerwie między 

posiedzeniami. Cyfry muszą się zgadzać. 

Przewodniczący podziękował za udział we wspólnych komisjach i zamknął obrady. 

 

  Protokół sporządziła:                         Przewodniczący Rady Powiatu 

    Anna Andrzejczak                                    Kazimierz Wiśniewski   


